
   Geacht ministerie, 

Geraats BV is een gespecialiseerd aardappelteelt bedrijf in het Midden-Limburgse Baexem. We telen 
circa 575 ha op allerlei type grondsoorten. Het voornemen om alle consumptieaardappelen te 
oogsten zonder stikstof korting voor 1 oktober van elk jaar is onmogelijk voor het voort bestaand van 
deze teelt omwille van het verdienmodel en toekomstperspectief. Juist deze begrippen zijn de kurk 
voor het draagvalk en toekomst met de gehele sector in NL en de EU. Voor ons bedrijf heeft het 
korter maken van het groeiseizoen met circa 4 weken, normaal oogsten we tot circa 10 november, 
een derving van 10 ton aardappelen die per ha normaal erbij groeien in de maand september. 575 ha 
maal  5-10 ton zijn 2875-5750 ton aardappelen, a afland prijs van circa 170 euro geeft een omzet 
derving van tussen de  488.000- 900.000 euro bij het huidige voorstel.  

Een korting accepteren van 20 kg N betekend een jaar later een nog lagere opbrengst. We komen zo 
op een geleidende schaal terecht in een spiraal omlaag. Als deze maatregelen doorgaan is het einde 
teelt/bedrijf voor ons en alle andere telers op zand en loss gronden.   

Er zijn voldoende redenen aan te voeren dat het niet nodig is, geef de sector daar de tijd voor. 

- De cijfers die gebruik worden om het huidige voorstellen te onderbouwen zijn aantoonbaar niet 
juist en achterhaalt(oud) 

-Klimaat verandert en daardoor warmer, aardappelen nemen gemakkelijk 20 kg stikstof zelf op door 
de warmte van de bodem en langere groei in het seizoen, vooral de maanden september en oktober 
zijn uitstekend geschikt om uit te groeien tot een rijp gewas wat voldoende zetmeel bevat waardoor 
het geschikt is voor verwerking in de industrie of retail.  

-Nieuwe rassen met een beter wortel stelsel zijn in ontwikkeling, die meer stikstof op kunnen nemen, 
dieper uit de bodem, dit  kost echter tijd, circa 10 jaar. 

-Nieuwe aardappel rassen die beter tegen droogte en stres kunnen, en tevens beter tegen ziektes 
zijn volop in ontwikkeling, kost ook 10-20 jaar. 

-Een rendabele teelt kan alleen als er voldoende opbrengst wordt gehaald, die grens ligt rond de 50 
ton per ha. Als de opbrengsten rendabel zijn investeert iedere teler in nieuwe technieken of 
systemen die bijdrage aan een afname van het stikstof gebruik  of dat er meer kg/ha groeien uit 
diezelfde aanvoer.  

-Kunst/mest is en wordt peperduur, niemand gebruikt meer als noodzakelijk en wil daar rendement 
van terug zien anders wordt niet gestrooid. 

-Om na de teelt een groenbemester te zaaien is veel draagvlak, dit is extra positief en een win win 
situatie. Ook bij inzaai na 1 november.     

Geef de landbouw samen met de industrie en pootgoed huizen tijd om tot een realistisch en 
haalbaar toekomstperspectief te komen voor de aardappelteelt in NL. 

Graag zie ik uw reactie tegenmoed , mocht verdere toelichting nodig worden geacht ben ik daartoe 
gaarne bereid. 

Hartelijke groet namens Geraats BV, Johan.  

             


